
Zgorzała, 06 września 2022 r.

PROTOKÓŁ Z ZEBRANIA SOŁECKIEGO ZGORZAŁA

W dn. 06 września 2022 r. o godz. 19:00 w sali sołeckiej przy ul. Cyraneczki 8 w
Zgorzale odbyło się Zebranie Sołeckie, w którym udział wzięli:

Przemysław Abram – Przewodniczący Rady Sołeckiej
Patryk Chojnacki – Wiceprzewodniczący Rady Sołeckiej
Konrad Tkaczyk – Sołtys
Marta Jabłońska-Cieśla
Anna Jackowicz
Marcin Szost
Maciej Błaszczuk
Andrzej Parafian

oraz goście:
Grzegorz Gonsowski - Radny gm. Lesznowola
Mieszkańcy

Przebieg spotkania:

1. Przewodniczący zaproponował porządek spotkania: przegląd dotychczasowych
zagadnień dotyczących rozwoju Zgorzały, których w obecnym backlogu jest obecnie
45 pozycji, oraz przedyskutowanie planu na Zebranie Wiejskie zaplanowane na 27
września 2022 r.

2. Ad Zebranie Wiejskie, do agendy przyjęto następujący porządek:
a. podział środków sołeckich na 2023 r., głosowanie.
b. omówienie najważniejszych inicjatyw podjętych przez Sołtysa i Radę Sołecką.
c. przegłosowanie treści wniosku budżetowego do Rady Gminy na rok 2023.

3. Rada Sołecka podjęła dyskusję o propozycji podziału środków sołeckich.
Uzgodniono następujące pozycje:

a. doposażenie placów zabaw, wg istniejących projektów.
b. dofinansowanie zagospodarowania nowego skweru przy ul. Przepiórki

(geograficznie to obszar Nowej Woli).
c. Anna Jackowicz zgłosiła propozycję adaptacji kuchni w budynku przy sali

sołeckiej do potrzeb KGW Zagorzali i planowanych imprez sołeckich (blaty
robocze, naprawa instalacji elektrycznej, zakup wyposażenia). Szacunkowe



potrzeby to ok. 10 tys zł, z czego być może 7 tys zł będzie pochodzić z
dofinansowania, które otrzyma KGW (Marcin Szost). Kwota zakłada udział
własny mieszkańców w postaci prac.

d. przeprowadzenie wydarzeń integrujących społeczność sołectwa Zgorzała.
Szacunkowy koszt to 10 tys zł, przy udziale pracy własnej mieszkańców.

e. ustawienie koszy na śmieci w miejscach gdzie ich brakuje (np. ul. Postępu).
f. montaż stałych uchwytów na flagi i dekoracje świąteczne na słupach

oświetleniowych przy ul. Wilgi, Kukułki i Postępu. Uznano, że dekoracje
świąteczne powinny uwzględniać trendy ekologiczne, na które uwagę zwrócili
obecni na Zebraniu Mieszkańcy.

4. W trakcie spotkania Mieszkańcy zwrócili uwagę, że na końcu ul Postępu brakuje
jednej latarni, która była przed przebudową ronda.

5. Następnie Przewodniczący wraz Członkami Rady Sołeckiej i Sołtysem omówili
realizowane inicjatywy:

a. starania na rzecz zabezpieczenia gruntu pod cele edukacyjno-rekreacyjne.
We wrześniu powinniśmy spodziewać się decyzji ze strony Gminy.

b. statusu budowy strategicznej dla mieszkańców Zgorzały i okolicznych sołectw
ul. Wilgi, na którą uzyskano ZRID. Rada Sołecka wystąpi do gminy z
wnioskiem o wpisanie finansowania budowy ulicy do budżetu gminy na 2023
r.

c. statusu budowy ul. Jaskółki/Gogolińskiej. Z uwagi na priorytet dla budowy ul.
Wilgi, Rada Sołecka podejmie starania o etapowanie budowy ul. Gogolińskiej,
w pierwszym etapie od os. Natura do granicy Warszawy.

d. starania na rzecz takiego wykonania remontu ul. Postępu przez Starostę, aby
spełniał oczekiwania mieszkańców względem bezpieczeństwa:

i. wyprowadzenie ruchu ze Zgorzały i przekierowanie tranzytu z Nowej
Woli przez drogę techniczną wzdłuż S7 do ronda przy
Karczunkowskiej.

ii. budowę chodników i ścieżki rowerowej na całej długości ul. Postępu
od skrzyżowania z Krasickiego do Karczunkowskiej.

iii. budowę zabezpieczeń w postaci barierek przy szkole i przedszkolu
zlokalizowanych przy ul. Postępu w Nowej Woli.

iv. umieszczenie na latarniach uchwytów na flagi
e. remont ul. Kieleckiej - gmina wykona odwodnienie od skrzyżowania z

Krasickiego do rowu na południe od tego miejsca, w związku z czym starosta
w ramach przebudowy Krasickiego, wykona w 2023 r. w tym miejscu rondo
zwiększające bezpieczeństwo kierowców wjeżdżających od strony naszych
osiedli. Nadal brak postępów ze strony Gminy w sprawie wielokrotnie
wnioskowanego remontu ul. Kieleckiej.

f. Spotkanie PKP Gmina Mieszkańcy - zebranie odbyło się kilka tygodni temu,
przy czym przedstawiciele PKP poinformowali, że spełnienie oczekiwań
mieszkańców nie jest możliwe. Mieszkańcy w kolejnym kroku postarają się
dotrzeć i zorganizować spotkanie z osobami decyzyjnymi z PKP. Szersza
relacja znajduje się na ETOS Zgorzała.



g. Ekrany S7 – Sołtys otrzymał odpowiedź z GDDKiA. Z odpowiedzi wynika, że
po zakończeniu całej inwestycji po 12 miesiącach (czyli w 2024 lub 2025, w
zależności od postępów prac na odc B Lesznowola-Tarczyn), wykonany
zostanie kolejny pomiar głośności. GDDKiA twierdzi, że nie ma podstaw
prawnych do postawienia nowych ekranów, bez wykonania wcześniejszych
badań, które nastąpią po oddaniu całego odcinka. Wójt Gminy może zlecić
niezależne badania akustyki.

h. Strona www sołectwa – Środowisko testowe jest już gotowe. Trwają prace
nad poszczególnymi funkcjonalnościami oraz treściami. Planujemy
przedstawić pierwszą wersję strony www na spotkaniu wiejskim.

i. Stowarzyszenie Nasza Zgorzała - przewodniczący stowarzyszenia Marcin
Szost przedstawił plan działań na rzecz naszej lokalnej społeczności,
integracji oraz pozyskiwania funduszy, jako że stowarzyszenie posiada
osobowość prawną. Stowarzyszenie planuje zachęcać mieszkańców
Zgorzały do udziału w jego pracach, w tym prowadzić będzie zapisy podczas
Zebrania Wiejskiego.

j. Na wniosek mieszkańców PINB rozpoczął postępowanie wyjaśniające
dotyczące nieprawidłowości podczas utwardzania ul. Kormoranów (użyto
pylący destrukt asfaltowy o nieznanym wpływie na zdrowie mieszkańców,
poprzez kolejne dosypywania kruszyw wyniesienio niezgodnie z prawem
budowlanym powierzchnię ulicy ponad okolicę, co zaburzyło stosunki wodne,
zasypano zasuwy wodociągowe i hydranty).

k. Nagminne łamanie zakazu ruchu pojazdów pow. 3,5 t na ul. Kukułki - Sołtys i
Rada Sołecka wystąpią do gminy o podjęcie działań dyscyplinujących
odpowiednie służby.

l. zmiana trasy autobusu szkolnego Zgorzała - Zamienie z uwagi na zmiany w
układzie drogowym i możliwość skrócenia dystansu z 8 km do 4 km. O opinię
zapytani zostaną mieszkańcy podczas Zebrania Wiejskiego, a następnie
S/RS napiszą ewentualny wniosek do Gminy.

m. na zebraniu zaprezentowano identyfikację wizualną sołectwa Zgorzała, która
szerzej mieszkańcom przedstawiona zostanie podczas Zebrania Wiejskiego.

n. S/RS powrócą z wnioskiem do gminy o wykonania nasadzeń roślin wzdłuż
Kukułki i w okolicach ronda.

6. Omówiono problem skrzyżowania ulic Kukułki i Wilgi w kontekście:
a. bezpieczeństwa wsiadania i wysiadania dzieci do autobusów szkolnych

(kilkanaście kursów dziennie).
b. blokowania przez długi czas skrzyżowania przez manewrujące i parkujące

autokary, w wyniku czego powstają zatory samochodów.
c. braku właściwej do natężenia pojazdów organizacji ruchu (niejednoznacznie

określone pierwszeństwa przejazdu)
d. z powyższych powodów Rada Sołecka zwróci się pisemnie do Gminy o

organizację miejsca do zatrzymywania się autobusów, manewrowania,
bezpiecznego wsiadania dzieci do pojazdów oraz organizacji ruchu dla innych
pojazdów.



7. radny Gonsowski zaproponował organizację imprezy przedświątecznej dla
mieszkańców Zgorzały obok planowanych sołeckich Mikołajek dla dzieci.

8. Mieszkaniec Sylwester Kulesza zaproponował zorganizowanie wiosną sołeckiego
turnieju piłkarskiego dla różnych grup wiekowych.

9. Przewodniczący zakończył zebranie Rady Sołeckiej.

Przewodniczący Rady Sołeckiej Członek Rady Sołeckiej

Przemysław Abram Andrzej Parafian


